
Məhəmməd Cavad Zərif:  
Ərazilərin işğalına son qoyulması 
bölgədə sülh, əmin-amanlıq və 
əməkdaşlıq üçün yaxşı fürsət yaradır

Xarici İşlər Nazirliyinin Mətbuat Xidməti 
İdarəsindən AZƏRTAC-a bildiriblər ki, hər 
iki tərəfdən nümayəndə heyətlərinin iştirakı 
ilə keçirilən görüşdə ikitərəfli əməkdaşlıq 
gündəliyi, habelə regional məsələlər 
ətrafında geniş müzakirələr aparılıb.

Nazir Ceyhun Bayramov ölkələrimiz 
arasında mövcud olan tarixi, mədəni, 
dini bağların ikitərəfli əməkdaşlıq 
münasibətlərinin əsasını təşkil et-
diyini vurğulayıb. İranın hər zaman 
Azərbaycanın suverenliyi və ərazi bütöv-
lüyünü, sərhədlərinin toxunulmazlığını 
dəstəklədiyi, xüsusilə 44 günlük Vətən 
müharibəsi zamanı İran İslam Respubli-
kasının bütün səviyyələrdə, o cümlədən, 
insanlar tərəfindən nümayiş etdirilən 
dəstəyinin Azərbaycan xalqı tərəfindən 
yüksək dəyərləndirildiyi qeyd olunub. Nazir 
Ceyhun Bayramov ölkələrimiz arasında 
münasibətlərin sıx olduğunu, hətta mövcud 
pandemiya şəraitində təmasların intensiv 
şəkildə davam etdirildiyini söyləyib.

Göstərilən qonaqpərvərliyə görə 
təşəkkürünü bildirən nazir Məhəmməd 
Cavad Zərif onilliklər sonra Azərbaycanın 
ərazilərini işğaldan azad etdiyi bir vaxtda 
Bakıda səfərdə olmaqdan məmnunluğunu  
ifadə edib. Ərazilərin işğalına son qoyul-
masının bölgədə sülh, əmin-amanlıq və 
əməkdaşlıq üçün yaxşı fürsət yaratdığı 
və bu fürsətdən istifadə etmənin vacibliyi 
qeyd edilib. Azərbaycan Respublikasının 

Prezidenti ilə görüşə məmnunluqla istinad 
edən nazir Məhəmməd Cavad Zərif iki 
dövlətin rəhbərləri arasında çox fayda-
lı münasibətlərin olduğunu vurğulayıb. 
İkitərəfli münasibətlərin inkişafı üçün heç 
bir məhdudiyyətin olmadığı, iqtisadiyyat, 
energetika, ticarət, kənd təsərrüfatı və 
digər sahələrdə mövcud əməkdaşlığın 
xalqların mənafeyinə uyğun olduğu diqqətə 
çatdırılıb. 

Nazirlər bölgədə mövcud olan cari 
vəziyyəti, 2020-ci il 10 noyabr və 2021-ci 
il 11 yanvar tarixli üçtərəfli bəyanatların 
icrası ilə bağlı məsələləri müzakirə ediblər. 
Bölgədə yeni əməkdaşlıq imkanlarının 
açıldığı qeyd olunub, o cümlədən, Şimal-
Cənub və Cənub-Qərb nəqliyyat və tranzit 
dəhlizlərinin inkişaf perspektivləri xüsusi 
vurğulanıb.

İqtisadiyyat, ticarət və humanitar 
sahələrdə əməkdaşlıq üzrə Dövlət Ko-
missiyanın fəaliyyəti, xüsusilə Tehranda ke-
çirilmiş sonuncu iclasın uğurlu nəticələrinə 
istinad olunaraq, bu istiqamətdə fəaliyyətin 
iki qonşu ölkə arasında iqtisadi əlaqələrin 
möhkəmlənməsinə xidmət etdiyi bildirilib.

Tərəflər beynəlxalq təşkilatlar 
çərçivəsində əməkdaşlıq, eləcə də üçtərəfli 
və dördtərəfli regional əməkdaşlıq for-
matlarında təmasların davam etdirilməsi 
mövzuları üzrə fikir mübadiləsi aparıblar.

Nazirlər, həmçinin qarşılıqlı maraq do-
ğuran digər məsələləri müzakirə ediblər.

Azərbaycan Gimnastika Federasiyasının 11-ci ümumi 
yığıncağı və İcra Komitəsinin 37-ci iclası keçirilib

Mehriban Əliyeva yenidən Azərbaycan Gimnastika Federasiyasının prezidenti seçilib

Gündəlikdə duran məsələlərin 
müzakirəsindən əvvəl gimnastika 
ailəsinin ötən beş ildə dünyasını 
dəyişən üzvlərinin və İkinci Qarabağ 
müharibəsi şəhidlərinin xatirəsi bir 
dəqiqəlik sükutla yad olunub.

Azərbaycan Gimnastika Federa-
siyasının son beş ildəki fəaliyyətinə 
dair hesabat məruzəsi ilə çıxış edən 
federasiyanın vitse-prezidenti Altay 
Həsənov Olimpiya Oyunlarında, 
dünya və Avropa çempionatlarında, 
o cümlədən, mötəbər yarışlarda gim-
nastika üzrə əldə olunan nailiyyətlər, 
“Tokio-2020” Yay Olimpiya Oyunlarına 
qazanılan lisenziyalar, Bakıda təşkil 
olunan beynəlxalq yarış və tədbirlər, 
gimnastikanın yeni növlərinin inkişa-
fı və AGF-in beynəlxalq arenadakı 
uğurları barədə məlumat verib.

Hesabatın sonunda Altay 
Həsənov görülən bütün işlərin, əldə 
olunan nailiyyətlərin ölkəmizin Birinci 
vitse-prezidenti, Azərbaycan Gim-
nastika Federasiyasının prezidenti 
Mehriban Əliyevanın rəhbərliyi və 
müdrik tövsiyələrinin bəhrəsi oldu-
ğunu vurğulayıb və Mehriban xanı-
ma gimnastika ictimaiyyəti adından 
təşəkkür edib. 

Sonra federasiyanın baş mühasi-
bi Viktoriya Abuşova 2020-ci il üzrə 
maliyyə hesabatını təqdim edib.

Hesabatların təsdiqindən sonra 

İcra Komitəsinə seçkilər keçirilib. 
Azərbaycanın birinci xanımı Mehriban 
Əliyeva yenidən Azərbaycan Gim-

nastika Federasiyasının prezidenti 
seçilib. Səsvermənin yekunlarına 
əsasən, Mehriban Əliyeva növbəti 
beş il müddətində federasiyaya 
rəhbərlik edəcək. 

Səsvermə nəticəsində Altay 
Həsənov federasiyanın vitse-prezi-
denti seçilib. Həmçinin Milli Məclisin 

deputatı Rauf Əliyev, Heydər Əliyev 
adına İdman-Konsert Kompleksinin 
direktoru Rafiq Behbudov və bədii 

gimnastika üzrə Azərbaycan yığma 
komandasının baş məşqçisi Mari-
ana Vasilyeva federasiyanın İcra 
Komitəsinin üzvü seçiliblər.

Səsvermə ilk dəfə olaraq elek-
tron formatda əsas etibarı ilə yarışlar 
zamanı xalların hesablanmasında 
ixtisaslaşan Azərbaycan brendi olan 

“SmartScoring”in dəstəyi ilə təşkil 
edilib. 

Sonda 2020-ci ildə mötəbər 
yarışlarda nəticə göstərmiş idmançı 
və məşqçilərə xatirə medalları təqdim 
olunub.

Ümumi yığıncaqdan sonra 
AGF-in yenidən seçilmiş rəhbərliyi 
İcra Komitəsinin 2021-ci ilin ilk, 
ümumiyyətlə isə 37-ci iclasını keçi-
rib. İclasda son üç ildə AGF-in baş 
katibi olmuş Nurlana Məmmədzadə 
yenidən bu vəzifəyə təyin olunub. 
Federasiyanın İntizam Komitəsinin 
üzvləri Nazim Rəcəbov və Aytac Qa-
sımova müvafiq olaraq həmin komis-
siyanın sədri və üzvlüyünə yenidən 
təyinat alıblar. Namiq Əliyevin isə ilk 
dəfə olaraq həmin komissiyanın üzvü 
olması qərara alınıb.

Elşad Nərimanov AGF-in Vete-
ranlar Şurasının sədri seçilib. Uzun 
illər həmin şuranın sədri olmuş Arif 
Quliyev isə fəxri prezident seçilib.

Müzakirələrdən sonra gimnastika 
növləri üzrə baş məşqçilərin hesa-
batı, AGF-in bir neçə qaydalarına 
dəyişikliklər təsdiq olunub. Bundan 
əlavə, 2021-ci ildə yığma komanda-
lara cəlb olunmuş gimnastların təmsil 
etdikləri klub, idman təşkilatları və 
şəxsi məşqçilərinin mükafatlandırıl-
ması üzrə siyahı təsdiqlənib.

 � Yanvarın 25-də Milli Gimnastika Arenasında 
Azərbaycan Gimnastika Federasiyasının (AGF) 11-ci 
ümumi yığıncağı və İcra Komitəsinin 37-ci iclası keçirilib. 
AZƏRTAC xəbər verir ki, federasiyanın Nizamnaməsinə 
əsasən, builki yığıncaq hesabat-seçki xarakteri daşıyıb.

Azərbaycan Ordusunun şanlı zəfəri ilə yenilənən 
tarix – Daşaltı əməliyyatından 29 il ötür

 � Azərbaycan Ordusunun 1992-ci il yanvarın  
25-də həyata keçirdiyi və uğursuzluqla başa çatan Daşaltı 
əməliyyatından 29 il ötür. Ötən illərdən fərqli olaraq, 
Daşaltı əməliyyatının ildönümünü bu il qələbə əhval-
ruhiyyəsi ilə qeyd edirik. 

Daşaltı kəndi Şuşa şəhərindən 
5 kilometr cənubda, Cıdır 
düzündən aşağıda, Yevlax-Xo-
calı-Laçın avtomobil yolunun 
kənarında, Daşaltı çayının 
sahilində yerləşir.  Daşaltı nəhəng 
qayalığın altında yerləşdiyindən 
belə adlanır. 

AZƏRTAC-ın bölgə müxbiri 
Azərbaycan Ordusunun  
2020-ci il noyabrında işğaldan 
azad etdiyi Şuşa rayonunun 
Daşaltı kəndində olub, həm 29 
il əvvəlki uğursuz, həm də ötən 
ilin noyabrında həyata keçirilən 
və hərb tariximizə qızıl hərflərlə 
yazılan əməliyyatların iştirakçı-
ları, eləcə də hərbi ekspertlərin 
fikirlərini öyrənib. 

Qısa məlumat: 1992-ci ilin 
yanvarında Qarabağda ağır 
vəziyyət yaranmışdı. Bakı-
da hökm sürən ictimai-siyasi 
gərginlik və hərc-mərclik cəbhə 

bölgəsindəki vəziyyəti daha da 
ağırlaşdırmışdı. Erməni silahlıla-
rı Qarabağın dağlıq hissəsində 
azərbaycanlılar yaşayan kənd və 
qəsəbələri mühasirəyə alaraq bir-
birindən təcrid edir, daha sonra 
işğal edərək dinc əhaliyə divan 
tutur, evləri, təsərrüfatları qarət 
edərək yandırırdılar. 1991-ci ilin 
dekabrında Cəmilli, Kərkicahan 
və Meşəli kəndlərinin işğalı 
zamanı erməni silahlı dəstələri 
dinc əhaliyə qarşı hərbi cinayətlər 
törətmişdilər. Şuşanın ətrafında 
gərgin vəziyyət yaranmışdı. 
Erməni ordusu Şuşa–Laçın 
magistral yolunun kənarında 
yerləşən Daşaltı kəndindən 
Şuşaya, həmçinin Şuşa-Laçın 
yolu üzrə hərəkət edən nəqliyyat 
vasitələrinə atəş açırdı. Bu isə 
Şuşada yerləşən Azərbaycan qo-
şunlarının təchizatında çətinliklər 
yaradırdı. Yaranmış vəziyyəti 

nəzərə alaraq, Azərbaycan 
komandanlığı Daşaltı kəndində 
erməni qoşunlarının atəş 
nöqtələrinin məhvi üzrə əməliyyat 
keçirmək qərarı qəbul etdi.

Daşaltı əməliyyatı 1992-ci 
il yanvarın 25-də axşam saat 
20:00-da başlandı və yanva-
rın 26-da axşam saatlarında 
uğursuzluqla başa çatdı. Şuşa 
yaxınlığında yerləşən Daşaltı 
kəndinin azad edilməsi məqsədilə 
həyata keçirilən əməliyyat zamanı 
Azərbaycan Ordusu 90-dan artıq 
şəhid verdi. Əməliyyatda yenicə 
yaranmış Azərbaycan Ordusunun 
könüllülərdən ibarət 3 bölüyü və 
Şuşa şəhərinin müdafiə taborunun 
döyüşçüləri iştirak etmişdi. Taktiki 
səhvlər, qruplar arasında rabitə 
əlaqəsinin olmaması, əməliyyat 
sirrinin yayılması və bələdçilərin 
xəyanəti nəticəsində Nəbilər kəndi 
istiqamətindən Daşaltıya daxil 
olan tağımlarımız düşmənin pus-
qusuna düşdü, kəndə daxil olmuş 
bir neçə tağım isə itki verərək geri 
çəkildi. Döyüşdə ermənilər də bir 
neçə texnika və 80-ə yaxın canlı 
qüvvə itirdi.

Ehtiyatda olan mayor: 
Pərakəndəlik, hakimiyyət 
uğrunda mübarizə 1992-ci 
ildəki məğlubiyyətin əsas 

səbəbləridir
1992-ci il Daşaltı əməliyyatının 

iştirakçısı, ehtiyatda olan mayor 
Əmrah Cabbarov 29 il əvvəl 
həyata keçirilən əməliyyatın 
uğursuzluqla başa çatmasının 
səbəbini ordudakı kadr çatış-
mazlığı, silah-sursatla təminatın 
zəif olması və ölkədə siyasi 
hakimiyyət uğrunda mübarizə ilə 
əlaqələndirib: "1992-ci ildə ölkə 
iqtisadiyyatı çox ağır vəziyyətdə 
idi. Silah-sursatla təminatımız 
zəif idi. Hərbi kadrlarımız ça-
tışmırdı. Ordu təzə yaranmağa 
başlayırdı. Pərakəndəlik, siya-
si hakimiyyət, hərbi rəhbərlik 
uğrunda mübarizə 1992-ci ildəki 
məğlubiyyətin əsas səbəbləridir. 
O zaman Şuşa şəhəri işğal 
edilməmişdi. Bizim ordumuz 
yüksəklikdə, əlverişli mövqedə 
idi. Coğrafi baxımdan üstünlük 
bizdə olsa da, əməliyyat uğur-
suz oldu. İki ay bundan qabaq 
başa çatan Vətən müharibəsində 
isə Azərbaycan Ordusu tarix 
yazdı. Dünya ölkələrinin hərbi 
qərargahları bizim ordunun hərbi 
taktikasını öyrənir. Xüsusən də 
Şuşa şəhərinin azad olunması 
dünya hərb tarixinə qızıl hərflərlə 
yazılacaq bir əməliyyatdır". 

Vətən Müharibəsi Veteranları 
İB-nin sədri: Bizə deyilmişdi 
ki, Daşaltı alınıb, lakin kəndə 

girəndə tam əksini gördük
Daşaltı əməliyyatının digər 

iştirakçısı, Azərbaycan Vətən 
Müharibəsi Veteranları İctimai Bir-
liyinin sədri Füzuli Rzaquliyev isə 
deyib: "İndi vahid bir komandanlıq 
var. Xalqımız qələbə üçün birləşib. 
O vaxt isə başqa cür idi. Bölmələr 
arasında adi rabitə əlaqələri yox 
idi. Bizim tabora deyilmişdi ki, 

kənd alınıb. Tapşırığa görə biz 
yaralıları və ölüləri çıxartmalı, ora-
dakı hərbçilərimizə silah verməli 
idik. Lakin biz kəndə girəndə tam 
əksini gördük. Hər tərəfdən atəş 
altına düşdük. Şəhid və yarala-
nanlarımız oldu. Geri çəkildikdə 
əməliyyatı idarə edənlərdən heç 
kimi tapmadıq. Bu gün qürur hissi 
keçiririk ki, Ali Baş Komandanın 
rəhbərliyi ilə ordumuz bu torpaq-
ları işğaldan azad etdi. Biz artıq 
şəhidlərimizi alnıaçıq, üzüağ 
ziyarət edirik. Şükürlər olsun bu 
günə. Ali Baş Komandana, ordu-
muza minnətdarıq".

Əsgər Murad Əzizov: Həm 
hərbçi yoldaşlarımızın, 

həm də 1992-ci il Daşaltı 
əməliyyatındakı şəhidlərimizin 

qisasını aldıq
Ötən ilin noyabrında Şuşa-

nın azad olunmasında iştirak 
etmiş əsgər Murad Əzizov döyüş 
təəssüratlarını və qələbə se-
vincini bölüşərək deyib: "Şuşa 
əməliyyatı çətin əməliyyat idi. 
Düşmən yüksəklikdə, biz isə 
aşağıda idik. Lakin Vətən sevgisi 
və düşmənə nifrət hissi sayəsində 
biz əməliyyatı uğurla yerinə yetirə 
bildik. Biz Muxtarkənd və Sığnaq 
istiqamətindən Daşaltı kəndinə 
giriş etdik. Çətin olsa da, dağla-
ra, qayalara dırmaşa-dırmaşa, 
erməni silahlıları ilə döyüşə-
döyüşə qalib gəldik. Düşmən 
evlərdən atıcı silahlardan və yu-
xarıdan minaatanlardan bizi atəşə 
tuturdu. Şükür ki, qələbə qazan-
dıq, Daşaltını, sonra isə Şuşanı 
azad etdik. Daşaltı əməliyyatının 
iştirakçısı olduğum, bugünkü gün 
Şuşa şəhərində xidmət etdiyim 
üçün fəxr edirəm. Şəhid qardaşla-
rımızın qanı yerdə qalmadı. Həm 
hərbçi yoldaşlarımızın, həm də 
1992-ci il Daşaltı əməliyyatındakı 
şəhidlərimizin qisasını aldıq. 
Bununla qürur duyuram". 

Əsgər Vüqar Səfərov: Ali Baş 
Komandanımızın rəhbərliyi 
ilə torpaqlarımız uğrunda 
döyüşdük və qalib gəldik
Xocavənd rayonundan məcburi 

köçkün, əsgər Vüqar Səfərov 
Füzulidən Şuşayadək keçən 
döyüş yolundan qürurla danışıb. 
"1992-ci ildə körpə uşaq olarkən 
düşmən bizi yurdumuzdan didərgin 
salmışdı. Bu gün isə əlimdə silah 
torpaqlarımızın azad edilməsində 
iştirak etdim. Sentyabrın 27-dən 
Füzuli istiqamətində əks-hücum 
əməliyyatına başladıq. Döyüşləri 
davam etdirərək Daşaltıya qədər 
irəlilədik. Əməliyyatın çətin olacağı-
nı bilirdik. 1992-ci ildə hərbçilərimiz 
Şuşadan Daşaltıya enərək hücuma 
keçmişdilərsə, biz Daşaltını azad 
edib aşağıdan yuxarıya Şuşaya 
çıxdıq. Bu mənada indiki əməliyyat 
çətin idi. Ancaq indi müasir silah-
larımız, bacarıqlı zabitlərimizin 
sayəsində, tərtib edilən düzgün 
döyüş planı ilə Daşaltını və Şuşanı 
azad etdik. Əməliyyat bir neçə 
istiqamətdən başlandı və Daşaltıya 
hücum edib, düşməni məhv etdik. 
Daşaltını azad edib Şuşaya qalx-
dıq. Şuşa-Xankəndi yolunu tutduq, 
köməyə gələn düşmən qüvvələrini 
orda məhv etdik. Çox sevinirəm. 
Allah Ali Baş Komandanımızın 
canın sağ eləsin. Onun koman-
danlığı ilə döyüşdük, torpaqlarımız 
uğrunda mübarizə apardıq və qalib 
gəldik”, – deyə o bildirib. 

Hərbi ekspert Ruslan 
İmamquluyev: Biz zəfərimizi 
sıldırım qayalara yalın əllə 

dırmanaraq, əlbəyaxa döyüşdə 
düşməni darmadağın etməklə 

qazandıq
Hərbi ekspert Ruslan İmam-

quluyev 1992-ci ildəki Daşaltı 
əməliyyatı ilə ötən ilin noyabrın-
da həyata keçirilən əməliyyatı 
müqayisə edərək deyib: "Vətən 

müharibəsində qələbənin 
əldə edilməsinin əsas səbəbi 
Azərbaycanın 30 il ərzində istər 
iqtisadi, diplomatik sahələrdə, 
istərsə də hərbi-sənaye və 
ordu quruculuğunda əldə etdiyi 
müvəffəqiyyətlərdir. Həmçinin Ali 
Baş Komandanın rəhbərliyi ilə ya-
ranan xalq-ordu həmrəyliyidir. Biz 
zəfərimizi bu sıldırım qayalara ya-
lın əllə dırmanmaq, görünməyən 
istiqamətlərdən düşmənin 
dərinliyinə sızmaq, fərdi silahlar-
la əlbəyaxa döyüşdə düşməni 
darmadağın etməklə qazandıq. Bir 
zamanlar biz o qayaların üstündə, 
yüksəklikdə idik. O zaman biz 
xəyanət nəticəsində məğlub 
olmuşduq. Bu gün biz o yüksəkliyi 
heç bir texnoloji vasitədən istifadə 
etmədən azad etdik. Demək ki, 
bu xalq hər şeyə qadirdir. Yetər ki, 
onun başında doğru lider olsun. 
Yetər ki, xalq, ordu yumruq kimi 
həmrəy olmağı bacarsın". 

Hərbi ekspert Ədalət 
Verdiyev: Bu gün Azərbaycan 

həm müasir silahı, həm də 
qəhrəman əsgəri ilə tanınır
Hərbi ekspert Ədalət Verdi-

yev: “Azərbaycan 25 il ərzində 
ordunu gücləndirdi, müdafiə 
sənayesini qurdu. Müharibədə 
istifadə etdiyimiz bir çox silahları 
Azərbaycan mühəndisləri hazırladı. 
Pilotsuz sistemdən yararlandıq. 
Dünya bizim haqq işimizi tanıdı. 
Bu gün Azərbaycan həm müasir 
silahı, həm də qəhrəman əsgəri ilə 
tanınır. Əgər bu nailiyyətlər olmasa 
idi, sıldırım qayalarda savaşmaq 
mümkünsüz idi. Bunun üçün 
əsgərin cəsarəti, peşəkarlığı, ha-
zırlığı lazımdır. Əvvəl yüksəkliklər 
bizdə ikən məğlub olduq. İndi isə 
Daşaltını da, yüksəklikdəki Şuşanı 
da azad etdik. 25 il ərzində biz güc 
nisbətini həm siyasi, həm də milli 
məsələlərdə birləşmə anlamlarında 
tərsinə çevirdik. Biz anladıq ki, milli 
məsələdə bir olmaq nə deməkdir". 

 � Yanvarın 25-də Azərbaycan Respublikasının Xarici İşlər naziri 
Ceyhun Bayramov Bakıda işgüzar səfərdə olan İran İslam Respublikasının 
Xarici İşlər naziri Məhəmməd Cavad Zəriflə görüşüb. 
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